
Zápis č. 44/(20-23) 290 
z řádného zasedání Akademického senátu FCH VUT 

konaného 12. prosince 2023, 14:30 hodin 
v zasedací místnosti děkanátu FCH VUT v Brně, Purkyňova 464/118 – E517 

 
Přítomni: Diviš, Kalina, Komendová, Kouřilová, Krouská, Lindovský, Pořízka, Přikryl, 

Sedláček, Smilek (část), Vacula, Zahrádka  
Omluveni:    Adamczyková, Obruča, Pilátová 
Hosté:    Hladík, Vala, Vašinová Galiová, Veselý 

Program: 
1. Zahájení zasedání 
2. Informace od vedení FCH VUT 
3. Různé 
 
AD 1) Zahájení zasedání 
Předseda AS FCH přivítal přítomné a zahájil zasedání. Dotázal se, zda má někdo připomínky 
k programu. Připomínky nikdo nemá; proběhlo hlasování o navrženém programu: 
Hlasování:  
 Pro:   11 
 Proti:   0 
 Zdržel se:  0 
Program dnešního zasedání AS FCH bude probíhat dle zaslaného programu. 
 
Zápis ze zasedání č. 289 byl členům Akademického senátu zaslán; drobné připomínky byly 
zapracovány. 
Hlasování:  
 Pro:   11 
 Proti:   0 
 Zdržel se:  0 
Zápis ze zasedání č. 289 byl schválen. 
 
 
AD 2) Informace od vedení FCH VUT 
Děkan FCH, prof. Veselý: 
V průběhu projednávání tohoto bodu přichází dr. Smilek. 

• Probíhá příprava velkých projektů (mezisektorová spolupráce, Green Deal, ESF, 
ERDF), v nichž je možnost získat další finanční prostředky; podání projektových 
žádostí se uskuteční na jaře příštího roku. Dále informuje prof. Vala: 
o Mezisektorová spolupráce: VUT může podat pouze omezený počet projektů; 

FCH se podařilo najít společné téma s FAST (valorizace surovin); za Fakultu 
chemickou se podílí zejména ÚCHPBT a ÚCHM. 

o ERDF: Projekt cílen na investice; již proběhla jednání s řediteli, kde na úrovni 
ústavů probíhá shromažďování nabídek na přístroje (alespoň 3) a na úrovni 
celofakultní probíhá příprava textů. 

o ESF: Jedná se o menší objem financí; neinvestiční. Z jednání s řediteli vyplynul 
zájem o účast ve dvou aktivitách, a to příprava bakalářského studijního 
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programu v angličtině a spolupráce se středními školami (zejména SPŠ-G, ale 
nejen to). 

o Green Deal: Projekt NPO; v tomto projektu je ale poměrně malá alokace 
prostředků – neinvestice; použito bude na úpravu studijních programů. 

• Další informace: V letošním roce byla realizována řada investičních nákupů, 
především prostřednictvím OP JAK, PhD Infra.  

• V projektech na příští rok není zahrnuta nástavba chemických laboratoří v objektu G, 
jelikož nebyla vypsána žádná výzva na investice v takovém rozsahu. Nicméně některé 
drobnější stavební úpravy jsou na příští rok plánovány. 

 
AD 3) Různé 
Doc. Diviš 

• Dotázal se, jak daleko je proces udělení akreditace navazujícímu studijnímu programu 
Potravinářská chemie a biotechnologie. Reaguje děkan: Odevzdané materiály byly 
vráceny ředitelce ústavu k dopracování; díky tomu žádost o akreditaci nestihla být 
projednána ze strany RVH během zasedání v září ani v listopadu. V současné době je 
materiál v pořádku a očekává se na jeho projednání v RVH.  

• Informace z AS VUT: Dosavadní předseda AS VUT, doc. Hanáček, rezignoval, jelikož 
byl zvolen kandidátem na jmenování děkanem. Volba nového předsedy AS VUT 
proběhne 30. ledna 2024; v tomto termínu také bude schválen harmonogram voleb 
do AS VUT i do AS fakult; očekává se, že volby proběhnou ve druhé polovině dubna. 
V této souvislosti bude na příštím zasedání AS FCH VUT třeba zvolit zástupce do 
volební komise AS VUT; členové AS FCH si mohou promyslet svoje návrhy. V minulých 
volbách byl zástupce za FCH dr. Pořízka. 

• Právní odbor rektorátu zaslal připomínky k Volebnímu řádu AS FCH VUT; většinou se 
jedná o formální záležitosti. Připomínky byly zaslány dr. Pilátové, jakožto předsedkyni 
LK AS FCH VUT; dokument je uložen v adresáři Akademického senátu. Dokument 
s vyjádřením k připomínkám PrO byl zaslán předsedovi AS VUT k projednání a ke 
schválení AS VUT. 

• Přístřešek na tlakové nádoby – aby mohlo vydávání fungovat, je nutné, aby v okolí byl 
volný prostor a láhve se daly naložit; často tam stává kontejner. Je nutné informovat 
firmu, která sváží odpad, aby tento prostor nechávala volný a najít vhodné místo pro 
kontejner. Reaguje tajemník: Toto se již řeší, jelikož to není jediný problém; ze 
sousedního objektu sem stéká voda; bude řešeno komplexně, jednání již probíhají. 

Doc. Sedláček 
• Dotázal se, jaký je časový rámec pro diskuze o pravidlech rozpočtu, jelikož byly 

avizovány koncepční změny; bude třeba mít více času na přípravu. Reaguje děkan: 
Zásadní změna se týká toho, že se připravují úplně nová pravidla přerozdělení 
DRKVO; teprve dnes byla na KR prezentována nová koncepce. Tajemník již na návrhu 
pravidel pracuje delší dobu; nyní je třeba zapracovat tuto novou koncepci. Proto 
děkan navrhuje, aby k prvnímu setkání došlo počátkem ledna v užším kruhu (děkan, 
tajemník, předseda EK AS FCH VUT), následně jednání s celou Ekonomickou komisí AS 
FCH VUT, ale zatím pouze jako pracovní a poradní setkání. Předseda EK AS FCH VUT 
souhlasí. 
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Dr. Pořízka 
• Požádal, aby pro laboratoř biotechnologií (pivovar) byla k dispozici popelnice na 

bioodpad; bylo dohodnuto, že tajemník bude kontaktovat Ing. Toufara a dohodnou, 
kam popelnici umístit. 

 
Závěrem doc. Diviš navrhuje termín dalšího jednání: 23. ledna ve 14:00 hodin.  
Hlasování:  
 Pro:   12 
 Proti:   0 
 Zdržel se:  0 
Termín příštího jednání AS FCH VUT: 23. leden 2024, 14:00 hodin. 
 
Nikdo neměl žádné další příspěvky do diskuze.  
 
Závěrem předseda AS FCH VUT poděkoval všem za účast a připomněl termín příštího 
zasedání: 23. 1. 2024 ve 14.00 hodin.  
Zasedání bylo ukončeno. 
 
Brno, 22. 12. 2023 
Zapsala: Mgr. Ilona Pipková  
 
 
 
..................................... ..…………………………………………. 
   Ing. Jan Zahrádka       prof. Ing. Stanislav Obruča, Ph.D. 
 Předseda SK AS FCH            Předseda KAP AS FCH 
   
 

………………..……………………. 
doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D. 

Předseda AS FCH 
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